

Title (en)
Espagnolette lock.

Title (de)
Baskülverschluss.

Title (fr)
Serrure du type crémone.

Publication
EP 0647755 A1 19950412 (DE)

Application
EP 94113823 A 19940903

Priority
DE 4334278 A 19931008

Abstract (en)

Espagnolette lock for turn and/or tilt windows or the like, with a rotatable follower (10) which is arranged in a housing (11) of the frame or of the wing, the follower (10) mounted rotatably in the housing (11) and actuatable by means of a handle transmitting the rotational movement to a slide (13) displaceable rectilinearly in the housing (11), and the slide (13) being lengthened by means of a rod (14) having at least one bolt or the like, and the rod (14) being capable of being pushed with its push-in end into a receptacle (21) of the slide (13) and, by means of a perforation, receiving a spring-loaded snap bolt (23) which extends transversely relative to the rod (14) to be pushed in. <IMAGE>

Abstract (de)

Baskülverschluß für dreh- und/oder kippbare Fenster od. dgl., mit einer drehbaren Nuß (10), die in einem Gehäuse (11) des Rahmens bzw. des Flügels angeordnet ist, wobei die drehbar im Gehäuse (11) gelagerte und mit einer Handhabe betätigbare Nuß (10) die Drehbewegung auf einen geradlinig im Gehäuse (11) verschiebbaren Schieber (13) überträgt und der Schieber (13) mit mindestens einer Riegel od. dgl. aufweisenden Stange (14) verlängert ist und die Stange (14) mit ihrem Einschubende in eine Aufnahme (21) des Schiebers (13) einschiebbar ist und mit einem Durchbruch einen federbelasteten Schnappriegel (23) aufnimmt, der quer zur einzuschiebenden Stange (14) verläuft. <IMAGE>

IPC 1-7
E05C 9/20

IPC 8 full level
E05C 9/12 (2006.01); **E05C 9/20** (2006.01); **E05C 9/04** (2006.01); **E05C 9/06** (2006.01)

CPC (source: EP)
E05C 9/066 (2013.01); **E05C 9/20** (2013.01); **E05C 9/041** (2013.01)

Citation (search report)

- [XA] DE 9305461 U1 19930617
- [X] FR 2681093 A1 19930312 - DS CROISEE [FR]
- [A] CH 215100 A 19410615 - VER BAUBESCHLAG GRETSCH CO [DE]

Cited by
FR2953244A1; GB2399596A; GB2399596B; EP1160401A1; FR2809442A1; DE202005009745U1; GB2302910A; GB2302910B; EP2369106A3; WO9961734A3

Designated contracting state (EPC)
AT FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
EP 0647755 A1 19950412; DE 4334278 A1 19950413; PL 305329 A1 19950418

DOCDB simple family (application)
EP 94113823 A 19940903; DE 4334278 A 19931008; PL 30532994 A 19941006